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Rada Miasta Katowice 
 
 
 
Protokół  z  II  sesji  IX kadencji samorządu. 
 
Data sesji: 14 maja 2024 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta przy ul. Młyńskiej 4.  
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:00                                                                                                                                                 
Godzina zakończenia sesji: 12:30 
Numery podjętych uchwał: II/5/24 do II/13/24 
Prowadzący obrady:   Przewodniczący Rady Miasta Katowice Pan Łukasz Borkowski   
 
                              
Protokołowała: Beata Musiał  
 
 
 
 
W sesji uczestniczyło 28 radnych ( na 28 ogółem). 
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Porządek obrad II  sesji Rady Miasta Katowice  
wraz z zaproponowanymi zmianami 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ślubowanie radnych. 
3. Powołanie sekretarzy sesji. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Przyjęcie protokołu z I sesji. 
6. Zmiany w porządku obrad. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Katowice oraz ustalenia jej składu osobowego ( DS-10/24). 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Miasta Katowice oraz ustalenia jej składu osobowego (DS-11/24). 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji stałych Rady Miasta 

Katowice i ustalenia ich przedmiotu działania (DS-14/24). 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych komisji 

stałych Rady Miasta Katowice ( DS-15/24). 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru przewodniczących  

i wiceprzewodniczących stałych komisji Rady Miasta Katowice (DS-16/24). 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania radnych Rady Miasta 

Katowice do Miejskiej Komisji Wyborczej Dzielnic (DS-12/24). 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 

Miasta Katowice, uprawnionego do podpisywania polecenia wyjazdu służbowego dla 
Przewodniczącego Rady Miasta Katowice (DS-13/24). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Miejskiej Komisji Wyborczej 
Młodzieżowej Rady Miasta Katowice ( DS-17/24). 
14a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 
Prezydenta Miasta Katowice ( DS-18/24). 
14b) Rozpatrzenie projektu apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej  
o podpisanie Ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych 
oraz o języku regionalnym, nadającej śląskiemu status języka regionalnego  
(DS-19/24). 

15. Komunikaty i wolne wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski otworzył obrady II sesji Rady Miasta Katowice IX 
kadencji samorządu. 
Powitał obecnych na sali Panów Wiceprezydentów, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza i Pana 
Dyrektora.  
Powitał Panie i Panów Radnych.   
Powitał Panią Monikę Rosę – Posłankę na Sejm RP.  

 
Powitał pracowników Urzędu Miasta Katowice i miejskich jednostek organizacyjnych oraz 
przedstawicieli mediów.  
Także obecnych Przewodniczących Rad i Zarządów Dzielnic, mieszkańców Katowic przybyłych 
na dzisiejszą sesję oraz  internautów.  
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Serdecznie przywitał Pana Arkadiusza Konowalskiego Komendanta  Miejskiego Policji  
w Katowicach, a także Pana Arkadiusza Korzeniewskiego Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży  Pożarnej  w  Katowicach.  
 
Przypomniał, że porządek obrad II sesji Rady Miasta Katowice został Państwu radnym 
dostarczony przy zawiadomieniach o sesji.  
 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady sesji są prawomocne. 
Zwyczajowo poinformowano publiczność przybyłą na dzisiejszą sesję, iż w związku  
z rozporządzeniem RODO dane osobowe dotyczące utrwalania wizerunku oraz wypowiedzi  
są zbierane w związku z nagrywaniem obrad Rady Miasta Katowice przez urządzenia 
rejestrujące obraz i dźwięk jak również udostępniane na stronach Biuletynu Informacji 
Publicznej Miasta Katowice.  
Na początku sesji wystąpiły przejściowe problemy techniczne, z powodu niemożności oddania 
głosu w systemie elektronicznym  przez Przewodniczącego Rady Pana Łukasza Borkowskiego.  
 
Punkt 2. Ślubowanie radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że ślubowanie dotyczy zaproszonych na dzisiejszą sesję 
Panów Mariusza Skiby i Jacka Kalisza. 
Poinformował, że na podstawie  art. 23a ustawy o samorządzie gminnym przed 
przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie. 
Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty wywołani kolejno radni 
powstają i wypowiadają słowo "ślubuję". Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: 
"Tak mi dopomóż Bóg." 
 
W związku z tym, poprosił wszystkich o powstanie. 
 
Odczytał rotę ślubowania: 
,,Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy  
i jej mieszkańców.'' 

 
Pan Mariusz Skiba podszedł do mównicy i dokonał aktu ślubowania (wypowiedział słowo: 
"ślubuję", z dodaniem zdania: "Tak mi dopomóż Bóg."). 
 

Następnie, Pan Jacek Kalisz podszedł do mównicy i dokonał aktu ślubowania (wypowiedział 
słowo: "ślubuję"). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni złożyli ślubowanie. Pogratulował, dodając, że Pan 
Jacek Kalisz to jeden z najmłodszych radnych w historii samorządu katowickiego. 
 

Punkt 3.  Powołanie sekretarzy sesji.  
 
Na sekretarzy sesji, Prowadzący obrady zaproponował dwóch Wiceprzewodniczących Rady, 
w osobach: Pana Macieja Biskupskiego i Pana Piotra Trząskiego.  
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Wymienieni, wyrazili zgodę. 
 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wybór 
sekretarzy sesji.  
Zostali oni powołani jednogłośnie, przy 28 głosach „za” ( Prowadzący obrady, Pan Łukasz 
Borkowski oddal głos ręcznie, gdyż system do głosowania nie zadziałał). 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków, oprócz sekretarzy sesji,  Prowadzący obrady, zaproponował 
Pana Tomasza Maśnicę na funkcję jej Przewodniczącego. 
Zainteresowany wyraził zgodę.  
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wybór 
Komisji Uchwał i Wniosków.  
Komisja taka została powołana  jednogłośnie, przy 28 głosach „za” ( Prowadzący obrady, Pan 
Łukasz Borkowski oddał głos ręcznie, gdyż system do głosowania nie działał). 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 5. Przyjęcie protokołu z I sesji. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z I sesji Rady Miasta Katowice z dnia 6 maja 
2024r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miasta oraz na stronie BIP, w zakładce: Rada 
Miasta, Sesje, Protokoły. 
  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał protokół  
z I sesji IX kadencji samorządu pod głosowanie.  
 
Protokół przyjęto większością głosów, przy 26 głosach „za” ( Prowadzący obrady, Pan Łukasz 
Borkowski oddał głos ręcznie, gdyż system do głosowania nie działał) i 1 głosie 
wstrzymującym się”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 6. Zmiany w porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że na podstawie § 10 ust. 3 Regulaminu Rady Miasta 
Katowice, stanowiącego załącznik  nr  3 do Statutu Miasta Katowice zawnioskował o zmiany   
w  porządku obrad polegające  na: 
a) dopisaniu punktu 14a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Katowice (DS 18/24); 
b) dopisaniu punktu 14b) Rozpatrzenie projektu apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej o podpisanie Ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych 
oraz o języku regionalnym, nadającej śląskiemu status języka regionalnego (DS 19/24). 
 
Pan Radny Leszek Piechota zwrócił się do Prezydenta o przedstawienie informacji nt. Stanu 
jakości wód gruntowych i powierzchniowych, jakości powietrza oraz stanu zabezpieczenia 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%201,%20Data%2014.05.2024%2011.24.44.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%202,%20Data%2014.05.2024%2011.25.39.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%203,%20Data%2014.05.2024%2011.26.36.pdf
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pożarowego w Katowicach w związku z ostatnim pożarem w Siemianowicach Śląskich,  
a także pożarem autobusów w Bytomiu oraz pożarem dwóch wysypisk śmieci i targowiska  
w Warszawie. Radny zapytał jak wygląda, w związku z tym, stan zabezpieczenia 
monitoringowego oraz przeciwpożarowego takich obiektów w Katowicach, jak: składowiska 
śmieci, stacje uzdatniania wody i targowiska rolno-spożywcze.  Czy w związku z zaistniałymi 
zdarzeniami, wymienionymi wcześniej, podjęto już działania wzmożonej kontroli, czy też 
dodatkowego monitoringu.       
Pan Wiceprezydent Waldemar Bojarun wyjaśnił, że wszystkie wymienione przez Pana 
Radnego zdarzenia miały miejsce poza granicami miasta Katowice, choć niewątpliwie, pożar  
w Siemianowicach Śląskich miał wpływ także na elementy wymienione przez Pana Radnego 
w sformułowanym przez niego zapytaniu.  
Wiceprezydent zobowiązał się przygotować taką informację na piśmie, skierowaną   
do wszystkich radnych.                                                                                         

Przewodniczący Rady poprosił aby ta informacja przygotowana została w formie pisemnej, 
najlepiej, jeśli to możliwe, do końca tygodnia.  
 
Pan Radny Leszek Piechota zauważył, że zgłosił wniosek formalny o zmianę w porządku 
obrad i w związku z tym wyraził nadzieję, że będzie on głosowany.  
Pan Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski wyjaśnił, że w związku z wolą wyrażoną przez 
Wiceprezydenta Waldemara Bojaruna, temat jest na tyle poważny, że trudno omawiać  
go „z marszu”, bez przygotowania, opartego na faktach. Merytoryczna informacja zostanie 
zatem przygotowana na piśmie, co zadeklarował Pan Wiceprezydent. Będzie to wychodziło 
naprzeciw przeanalizowaniu tematu. Dodał, że na dzisiejszej sesji powołamy komisje 
branżowe, podczas których takie sprawy będą szczegółowo omawiane.  
 
Wobec braku innych zgłoszeń co do propozycji zmian w porządku obrad, Przewodniczący 
Rady  poddał pod głosowanie: 
1. dopisanie punktu 14a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
dla Prezydenta Miasta Katowice (DS 18/24). 
Zmiana została przyjęta bezwzględna większością głosów, przy 28 glosach „za” ( Prowadzący 
obrady, Pan Łukasz Borkowski oddał głos ręcznie, gdyż system do głosowania nie działał). 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
2. dopisanie punktu 14b) Rozpatrzenie projektu apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej o podpisanie Ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych 
oraz o języku regionalnym, nadającej śląskiemu status języka regionalnego (DS 19/24). 
Zmiana została przyjęta bezwzględna większością głosów, przy 23 glosach „za” ( Prowadzący 
obrady, Pan Łukasz Borkowski oddał głos ręcznie, gdyż system do głosowania nie działał)  
i 5 głosach sprzeciwu.       
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Przewodniczący Rady, po konsultacji z prezydium oraz deklaracją Pana Wiceprezydenta 
Waldemara Bojaruna dotyczącą przygotowania szczegółowej informacji na wnioskowany 
przez pana Radnego Leszka Piechotę temat, uważa, że wyczerpuje to wniosek zgłoszony 
przez Pana Radnego, w związku z czym, głosowanie wniosku, jest  bezprzedmiotowe. 
 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%204,%20Data%2014.05.2024%2011.35.52.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%205,%20Data%2014.05.2024%2011.36.35.pdf
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(Pan Radny Leszek Piechota wypowiadał się jeszcze poza mikrofonem, czego system nie 
nagrał).  
Pan Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski, wobec braku formalnego zgłoszenia,  
nie udzielił głosu Panu Radnemu Piechocie.                                                                                                                                                        
 
Punkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Katowice oraz ustalenia jej składu osobowego (DS-10/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-10/24. 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych, odczytał nazwiska Państwa Radnych wraz  
z powierzoną funkcją i poprosił po kolei o wyrażenie woli na pracę w  Komisji Rewizyjnej  
wraz z objęciem funkcji. 
Jest to komisja obligatoryjna. 
Odczytane nazwiska to: 
1. Pan Radny Dawid Kamiński – Przewodniczący Komisji, 
2. Pani Radna Urszula Machowska – Zastępca Przewodniczącego Komisji, 
3. Pan Radny Adam Skowron – Sekretarz Komisji, 
4. Pan Radny Krzysztof Pieczyński, 
5. Pani Radna Elżbieta Grodzka – Łopuszyńska, 
6. Pan Radny Patryk Białas. 
Wszyscy wymienieni dotychczas - wyrazili zgodę na pracę w Komisji Rewizyjnej.  
 
W tym miejscu, Prowadzący obrady, poinformował, że otrzymał na piśmie oświadczenia 
Państwa Radnych z Klubu radnych „Prawo i Sprawiedliwość” dotyczące gotowości podjęcia 
prac w Komisji Rewizyjnej, w związku z czym, spośród zgłoszonych oświadczeń, 
zaproponował Państwa Radnych, w osobach: 
1. Pana Radnego Piotra Pietrasza ( wyraził zgodę na pracę w Komisji Rewizyjnej). 
2. Pana  Radnego Mariusza Skibę  ( wyraził zgodę na pracę w Komisji Rewizyjnej).                                                                                                                                                              
 
Pan Radny Leszek Piechota zadał pytanie Komisji Uchwał i Wniosków. Stwierdził, że zgodnie 
z Regulaminem Rady Miasta, każdy radny ma obowiązek zgłosić akces do konkretnej komisji. 
Oczywiście, on nie jest obligatoryjny, że ma być do tej komisji przyjęty, ale taka propozycja 
powinna być głosowana. Ona może być nieprzyjęta przez Radę Miasta, co jest zrozumiałe, 
ale odmawianie możliwości uczestniczenia w najważniejszej Komisji Rewizyjnej, 
ustanowionej ustawowo, to jest ograniczanie praw radnego. Uniemożliwia to branie 
czynnego udziału w pracach Rady Miasta. Pan radny dodał, że jeżeli nie zostanie 
uwzględniony, to na pewno znajdzie się to u Wojewody, jako zaskarżenie. Uważa, że można 
go nie przyjąć, ale należy taki akces przegłosować, skoro został on zgłoszony. Nie można go 
pominąć.  
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski wyjaśnił, że co do akcesu i gotowości pracy  
w komisjach, to faktycznie, takowy został przez część z Państwa radnych zgłoszony pisemnie  
i podczas sesji. Czyli to, o czym Pan Radny wspomniał, zostało spełnione. Ponadto, inicjatywa 
uchwałodawcza w tym zakresie przysługuje Przewodniczącemu Rady Miasta  
i to Przewodniczący  przedkłada projekt uchwały pod głosowanie. Zatem, zgłoszenie Pana 
Radnego Leszka Piechoty, potraktujemy jako poprawkę do projektu uchwały, która zostanie 
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poddana pod głosowanie. Dopiero po głosowaniu tej poprawki, zostanie poddany pod 
głosowanie skład Komisji rewizyjnej, czyli pierwotny projekt uchwały. 
                                                                                                                                             
Pan Radny Damian Stępień zauważył, że: „nie słyszał zgody Pana Radnego do pracy  
w komisji”.  
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski wyjaśnił, że Pan Radny Leszek Piechota 
przedłożył ja na piśmie, można więc uznać ja za ważną, jednak dla jasności i celów 
protokolarnych, zapytał: „Czy Pan Radny Leszek Piechota wyraża zgodę na pracę w Komisji 
Rewizyjnej?”. 
Pan Radny Leszek Piechota stwierdził, że skoro Pan Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski 
potwierdził złożenie przez niego oświadczenia na piśmie, to Pan Radny Stępień powinien  
to przyjąć do wiadomości ( wypowiedź odbyła się poza mikrofonem).   
 
Wobec braku dalszych zgłoszeń, Prowadzący obrady poddał pod głosowanie poprawkę 
zgłoszoną przez Pana Radnego Leszka Piechotę o dopisaniu do składu Komisji Rewizyjnej, 
kandydatury Pana Radnego Leszka Piechoty.  
Poprawka nie uzyskała akceptacji Rady Miasta Katowice, w wyniku głosowania: 22 głosy 
przeciw, 5 głosów „za” i  1 głos „wstrzymujący się”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
W tej sytuacji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący 
składu Komisji Rewizyjnej z nazwiskami zaproponowanymi podczas omawiania tego punktu 
porządku obrad.  
 
Uchwała została podjęta większością głosów, przy 24 głosach „za” , 4 głosach sprzeciwu  
i braku głosów „wstrzymujących się”.  

/Uchwała nr II/5/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Przewodniczący Rady podsumował, że w skład Komisji Rewizyjnej znaleźli się 
przedstawiciele wszystkich Klubów Radnych Rady Miasta Katowice. Nie ma też w jej składzie 
Przewodniczącego Rady oraz Wiceprzewodniczących Rady Miasta, czyli prezydium Rady 
Miasta Katowice.   
 
Punkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji Rady Miasta Katowice oraz ustalenia jej składu osobowego (DS-11/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-11/24. 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych, odczytał nazwiska Państwa Radnych wraz  
z powierzoną funkcją i poprosił po kolei o wyrażenie woli na pracę w Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji wraz z objęciem funkcji. Jest to komisja obligatoryjna. 
Odczytane nazwiska to: 
1. Pan Radny Krzysztof Pieczyński – Przewodniczący Komisji 
2. Pani Radna Elżbieta Grodzka-Łopuszyńska – Zastępca Przewodniczącego 
3. Pan Radny Dawid Kamiński 
4. Pan Radny Adam Skowron 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%206,%20Data%2014.05.2024%2011.44.06.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140660&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%207,%20Data%2014.05.2024%2011.44.32.pdf
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5. Pani Radna Urszula Machowska                                                                                                                                                                    
6. Pan Radny Patryk Białas 
Wszyscy wymienieni dotychczas - wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji.     
 
W tym miejscu, Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski zapytał o kandydatury, które 
chce zgłosić do tej Komisji, Klub „Prawa i Sprawiedliwości”.  
Przewodniczący Klubu Radnych „PiS” Pan Radny Piotr Pietrasz stwierdził, że w związku  
z dzisiejszymi ustaleniami, nie wskazuje przedstawicieli Klubu do tej komisji.  
Pomimo tego stwierdzenia, Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski zaproponował 
przedstawicieli Klubu „Prawa i Sprawiedliwości” do składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
w osobach: 
1. Pana Radnego Leszka Piechoty ( nie wyraził zgody na pracę w tej komisji) 
2. Pana Radnego Mariusza Skiby ( nie wyraził zgody na pracę w tej komisji) 
3. Pani Radnej Krystyny Panek ( nie wyraziła zgody na pracę w tej komisji) 
4. Pana Radnego Piotra Pietrasza ( nie wyraził zgody na pracę w tej komisji). 
 
Pan Radny Maciej Biskupski zauważył, że: „świadomie Państwo pozbywacie się prawa  
do tego, żeby zasiadać w tej komisji. Rozumiem, że to jest Państwa Świadoma decyzja  
i stanowisko Przewodniczącego Klubu jest nieodwołalne”. Pyta ze względów formalnych, 
żeby to jednoznacznie wybrzmiało i żeby nadzór prawny Wojewody Śląskiego w tym zakresie 
nie miał żadnych wątpliwości. Takie jest Państwa stanowisko. Jako Klub Radnych nie jesteście 
zainteresowani pracą w tej komisji. 
Pan Radny Leszek Piechota stwierdził, że Pan Przewodniczący Biskupski nadinterpretuje 
prawo w tej kwestii. Najważniejszą komisją ustawowo umocowaną jest Komisja Rewizyjna  
i do tej, cały Klub „PiS”, wyraził wolę kandydowania. Mandat radnego jest mandatem 
wolnym i nie Rada Miasta decyduje i nie może przymuszać do ilu komisji i do jakich komisji 
mają startować. Wyciąganie wniosków, że nie chcąc być w Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, my rezygnujemy z chęci aktywnego uczestniczenia w pracach Rady, jest daleko 
idące i „w ustach tak poważnej osoby brzmi trochę niepoważnie”. Wyraziliśmy jednoznacznie 
swoje stanowisko chęci uczestniczenia w pracach Komisji Rewizyjnej. Wszyscy, jako 
kandydaci. Jest to najpoważniejsza komisja zajmująca się budżetem, wnioskami 
absolutoryjnymi, i jednocześnie badaniem jednostek samorządowych i kontrolująca 
Prezydenta.  To jest powaga Klubu „PiS”, że wszyscy my, mimo, że jest ona bardzo męcząca  
i bardzo pracochłonna, decydujemy się w niej uczestniczyć. Jeżeli nie widzą Państwo takiej 
możliwości, żeby każdy z nas mógł w niej, a wydaje się, że  prawo każdego w tej komisji jest.  
Są takie interpretacje sądowe, że każdy radny ma prawo kandydować. I, kandydowaliśmy. 
Uznaliście Państwo, że „moja osoba np. nie nadaje się lub nie może pełnić tej roli”. 
Wnioskowaliśmy też, aby Komisja Rewizyjna była pod przewodnictwem „Prawa  
i Sprawiedliwości”. Nie ma w tym nic dziwnego, ponieważ taka ustawa, też częściowo,  
z „mojej inicjatywy powstała ( którą popierała „Platforma Obywatelska), jednocześnie  
o kadencji prezydentów podwójnych i żeby Komisje Rewizyjne były kierowane przez 
przedstawiciela partii opozycyjnej. Ten punkt przeszedł tylko w kwestii Sejmiku, bo tam się 
da w jakiś sposób wyróżnić partie opozycyjne. W dzisiejszym samorządzie wojewódzkim, 
Komisją Rewizyjną rządzi i kieruje członek „Prawa i Sprawiedliwości”. Jest to normalne. Nikt 
tu nie widzi żadnych problemów. To jest nawet  dowodem transparentności, koncyliacyjności 
i tego, że nie ma nic do ukrycia część rządząca Rady Wojewódzkiej, czy Rady Miasta. Wiele 
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miast teraz, dobrym obyczajem to wprowadziło, mimo że obowiązku ustawowego takiego 
nie ma”. Świadczy to o współpracy, koncyliacyjności i transparentności urzędu. Taka jest 
nasza intencja. W ramach zagrożeń, także wojennych, złożyliśmy taką propozycję współpracy 
koncyliacyjnej, a jednym z warunków było to, abyśmy mogli przewodniczyć. 
Radny ponadto zasygnalizował, że nasze nieuczestniczenie w pozostałych komisjach  
nie wynika z  faktu niechęci, tylko… ( czas wypowiedzi minął, zatem mikrofon został 
wyłączony).  
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski stwierdził, że to dość zaskakujące stwierdzenia 
z ust przedstawiciela Klubu „Prawa i Sprawiedliwości” , tym bardziej, że przepisy, „na które 
się Pan powołuje, nie znajdują zastosowania w ustawie o samorządzie gminnym,  
na podstawie, której procedujemy”.  
 
Pan Radny Maciej Biskupski zauważył, że będzie zapewne bardzo ciekawe doświadczenie, 
„móc korzystać z Pana, olbrzymiego doświadczenia”. Osobiście, cieszy się z tego. „To, o czym 
Pan powiedział, nie znajduje odzwierciedlenia w przepisach prawa”, Dodał, że obecnie 
ustalamy skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, a nie, Komisji Rewizyjnej, której skład 
ustalono już w poprzednim punkcie porządku obrad. Pan Radny wyraził nadzieję, że uda nam 
się uniknąć sporów politycznych, które zaczynają się pojawiać, co nie było dotychczas 
standardem na tej sali. Przywykliśmy do innych standardów i pracowaliśmy w konsensusie  
i kompromisie, wspólnie, na rzecz miasta Katowice. Ma nadzieje, że tak też będzie przez 
kolejne lata.  
 
Przewodniczący Rady także wyraził nadzieję konstruktywnej współpracy. Przypomniał, dla 
jasności, wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego z 27 czerwca 2013 r., który stanowi, że 
„działanie klubu radnych uniemożliwiające powołanie komisji w ustawowo określonym 
składzie, musi być uznane za działanie naruszające prawo oraz poprzez nieuzasadnioną 
rezygnację z przyznanego prawa publicznego, podmiotowego, za nadużycie tego prawa  
i wykorzystywanie go do celów niezgodnych z intencjami ustawodawcy.  
W takich okolicznościach, Komisja, w okrojonym składzie, może zostać powołana”.  
 
W tej sytuacji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący 
składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z nazwiskami zaproponowanymi podczas 
omawiania tego punktu porządku obrad.  
 
Uchwała została podjęta większością głosów, przy 23 głosach „za” , 5 głosach sprzeciwu  
i  braku głosów „wstrzymujących się”.  

/Uchwała nr II/6/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji stałych Rady Miasta 
Katowice i ustalenia ich przedmiotu działania (DS-14/24) wraz z autopoprawką. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-14/24 wraz z autopoprawką Przewodniczącego Rady. 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych, projekt uchwały przewiduje powołanie komisji 
stałych w następującym zakresie działania: 
 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140661&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%208,%20Data%2014.05.2024%2011.54.14.pdf
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Komisja Organizacyjna,  
Komisja Budżetu Miasta,  
Komisja Edukacji,  
Komisja Kultury, 
Komisja Sportu,  
Komisja Polityki Społecznej,  
Komisja Klimatu i Środowiska,  
Komisja Rozwoju i Infrastruktury,  
Komisja Transportu. 
Przewodniczący Rady dodał, że jest to zmiana w stosunku do poprzedniej kadencji. Chcemy 
podkreślić wagę obszarów, takich jak: klimat i środowisko. Rezygnujemy z dotychczas 
powoływanej, Komisji Górniczej. Jej kompetencje przejmie teraz, Komisja Klimatu  
i Środowiska. Rozdzielono także Komisje Kultury, od Komisji Sportu, zauważając, jak ważną 
rolę odgrywa kultura w naszym mieście. Staramy się o tytuł „Europejskiej Stolicy Kultury”,  
z tego powodu, chcemy w bieżącej kadencji, większy nacisk położyć na ten właśnie obszar.   
 
Pan Radny Leszek Piechota  ze swojego własnego doświadczenia, jako wiceprezydenta,   
wie, że im więcej jest komisji, tym mniej są one skuteczne i merytoryczne. Jako klub „PiS”, 
stoją na stanowisku, że tych komisji, poza: Skarg, Wniosków i Petycji, Rewizyjną oraz 
Organizacyjną, powinno być tyle, ile jest resortowych wiceprezydentów. Wówczas, mogą być 
one prawidłowo nadzorowane przez wiceprezydentów, mających pod sobą poszczególne 
wydziały. Nieobecność wiceprezydentów podczas komisji jest często spowodowana tym,  
że tych komisji jest zbyt wiele, tymczasem ich głos wiążący jest bardzo ważny. Niepotrzebnie 
angażuje się w takie posiedzenia wielu pracowników, a mają dużo zajęć na co dzień. 
Obecność wiceprezydenta wydaje się być konieczna na komisjach, a jeżeli jest ich dużo,  
to nie jest obecny na wszystkich. Klub „PiS” będzie się wstrzymywać podczas powoływania 
zaproponowanych komisji. Wnioskuje zatem o powołanie tylko czterech komisji, związanych 
resortowo z wydziałami podległymi wiceprezydentom.         
Przewodniczący Rady stwierdził, że potraktuje to jako poprawkę do projektu uchwały, 
polegającą na powołaniu tylko czterech stałych komisji Rady Miasta Katowice. 
 
Pan Radny Krzysztof Kraus zaproponował ustalenie takiego konsensusu na tej sali,  żeby nie 
odnosić się do merytoryki prac komisji Rady Miasta Katowice, kiedy nie było się  
jej członkiem. Ma skrajną opinię na temat ilości komisji, kiedy to praca w nich pozwalała 
gruntownie  przedyskutować wiele kwestii  spornych i „oszczędzić igrzysk” podczas sesji Rady 
Miasta. To nie wiceprezydenci resortowi powinni kontrolować komisje Rady Miasta. Działa 
to według przepisów w drugą stronę. To Rada Miasta Katowice kontroluje pracę Prezydenta 
Miasta Katowice i jego zastępców w sposób merytoryczny. Szanujmy siebie nawzajem.  
Dla klarowności dyskusji, propozycje Klubu „PiS” mogły by wpływać wcześniej, np. jako 
projekt uchwały. Jesteście Państwo Klubem Radnych, bo chyba nie są to zgłoszenia jednego 
radnego.                                                                                             
Pan Radny Leszek Piechota: „zarzuca Pan mi tutaj nieobecność. Jako radny, byłem 
dwukrotnie radnym Rady Miasta Katowice, mimo że niepełne kadencje. Jako wiceprezydent 
dzielę się swoimi doświadczeniami. Nie kwestionuję, nie krytykuję. Myślę, że taka dyskusja 
jest potrzebna, a nie wszystko przez aplauz przyjmowane. Nadużywa Pan mojej wypowiedzi 
na temat wiceprezydentów. Nie mówiłem o tym, że ma kontrolować, tylko być obecny, 
żebyśmy my, jako radni, mogli go sprawdzać i kontrolować, żeby on dawał ostateczną opinię 
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w kwestii wypowiedzi Naczelników, czy Kierowników Wydziałów. Tylko w tym kontekście 
interesuje mnie obecność Pana Wiceprezydenta. Pan nadużywa albo nadinterpretuje moją 
wypowiedź, jednocześnie nie opiera się Pan na faktach. Zakończmy tę dyskusję, bo ona nie 
jest polityczna, tylko merytoryczna. Po prostu. Określająca, co jest. Ja uważam, tak, Państwo 
uważacie, tak. Zagłosujemy i to wszystko na ten temat”. 
 
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski poddał pod glosowanie poprawkę Pana 
radnego Leszka Piechoty polegającą na powołaniu czterech komisji stałych Rady Miasta 
Katowice. 
Poprawka nie uzyskała wymaganej większości głosów, w wyniku głosowania: 23 głosy 
przeciw, 5 głosów „za”, brak głosów „wstrzymujących się”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
W tej sytuacji, Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały w wersji 
pierwotnej wraz z autopoprawką.  
Uchwała została podjęta większością głosów, przy 23 głosach „za, braku sprzeciwu  
i 5 głosach „wstrzymujących się”.  

/Uchwała nr II/7/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
         
Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych komisji 
stałych Rady Miasta Katowice ( DS-15/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-15/24. 
 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych, odczytał w kolejności Komisji nazwiska Państwa 
Radnych i poprosił o wyrażenie po kolei woli na pracę w Komisjach. 
Odczytał nazwiska w poszczególnych komisjach: 
1. Komisja Organizacyjna: 
1) Pan Radny Łukasz Borkowski  
2) Pan Radny Maciej Biskupski 
3) Pan Radny Piotr Trząski 
4) Pan Radny Tomasz Maśnica 
5) Pani Radna Beata Bala 
6) Pan Radny Damian Stępień 
7) Pan Radny Piotr Pietrasz 
Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
 
2. Komisja Budżetu Miasta: 
1) Pan Radny Adam Lejman-Gąska 
2) Pan Radny Maciej Biskupski 
3) Pan Radny Borys Pronobis 
4) Pani Radna Magdalena Wieczorek 
5) Pan Radny Patryk Białas 
6) Pani Radna Ewa Sadkowska 
7) Pan Radny Krzysztof Kraus 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%209,%20Data%2014.05.2024%2012.02.10.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140663&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%2010,%20Data%2014.05.2024%2012.02.28.pdf
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Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
W tym miejscu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubu Radnych „PiS” z pytaniem,  
czy ktoś z klubu chciałby zgłosić akces do pracy w tej komisji, gdyż wcześniej nie otrzymał 
takiego zgłoszenia.  
Nie było żadnych zgłoszeń ze strony Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”.      
 
3. Komisja Edukacji:                                                                                                                                     
1) Pani Radna Magdalena Wieczorek 
2) Pani Radna Barbara Mańdok 
3) Pan Radny Adam Skowron 
4) Pani Radna Maria Ryś 
5) Pan Radny Tomasz Maśnica 
6) Pan Radny Andrzej Warmuz 
7) Pani Radna Urszula Machowska 
8) Pani Radna Elżbieta Grodzka-Łopuszyńska 
Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
W tym miejscu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubu Radnych „PiS” z pytaniem,  
czy ktoś z klubu chciałby zgłosić akces do pracy w tej komisji, gdyż wcześniej nie otrzymał 
takiego zgłoszenia.  
Nie było żadnych zgłoszeń ze strony Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”.      
 
4. Komisja Kultury: 
1) Pani Radna Ewa Sadkowska 
2) Pan Radny Krzysztof Kraus 
3) Pan Radny Krzysztof Pieczyński 
4) Pani Radna Barbara Mańdok 
5) Pan Radny Adam Szymczyk 
6) Pan Radny Andrzej Warmuz 
7) Pani Radna Elżbieta Grodzka-Łopuszyńska 
8) Pani Radna Magdalena Skwarek 
Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
W tym miejscu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubu Radnych „PiS” z pytaniem,  
czy ktoś z klubu chciałby zgłosić akces do pracy w tej komisji, gdyż wcześniej nie otrzymał 
takiego zgłoszenia.  
Nie było żadnych zgłoszeń ze strony Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”.      
 
5. Komisja Sportu: 
1) Pan Radny Adam Szymczyk 
2) Pan Radny Dawid Kamiński 
3) Pan Radny Krzysztof Pieczyński 
4) Pani Radna Maria Ryś 
5) Pan Radny Borys Pronobis 
6) Pan Radny Tomasz Maśnica 
7) Pan Radny Jacek Kalisz 
8) Pani Radna Barbara Wnęk-Gabor 
Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
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W tym miejscu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubu Radnych „PiS” z pytaniem,  
czy ktoś z klubu chciałby zgłosić akces do pracy w tej komisji, gdyż wcześniej nie otrzymał 
takiego zgłoszenia.  
Nie było żadnych zgłoszeń ze strony Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”.     
 
6. Komisja Polityki Społecznej: 
1)  Pan Radny Adam Skowron 
2) Pani Radna Barbara Mańdok 
3) Pan Radny Damian Stępień 
4) Pani Radna Maria Ryś 
5) Pan Radny Andrzej Warmuz 
6) Pani Radna Magdalena Skwarek 
7) Pani Radna Magdalena Wieczorek 
Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
W tym miejscu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubu Radnych „PiS” z pytaniem,  
czy ktoś z klubu chciałby zgłosić akces do pracy w tej komisji, gdyż wcześniej nie otrzymał 
takiego zgłoszenia.  
Nie było żadnych zgłoszeń ze strony Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”.   
 
7. Komisja Klimatu i Środowiska: 
1) Pan Radny Adam Skowron 
2) Pan Radny Patryk Białas 
3) Pani Radna Maria Ryś 
4) Pan Radny Krzysztof Kraus 
5) Pan Radny Łukasz Borkowski 
6) Pan Radny Jacek Kalisz 
7) Pani Radna Ewa Sadkowska 
Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
W tym miejscu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubu Radnych „PiS” z pytaniem,  
czy ktoś z klubu chciałby zgłosić akces do pracy w tej komisji, gdyż wcześniej nie otrzymał 
takiego zgłoszenia.  
Nie było żadnych zgłoszeń ze strony Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”.   
 
8. Komisja Rozwoju i Infrastruktury: 
1) Pan Radny Damian Stępień 
2) Pan Radny Maciej Biskupski 
3) Pan Radny Borys Pronobis 
4) Pan Radny Krzysztof Pieczyński 
5) Pan Radny Dawid Kamiński 
6) Pan Radny Adam Lejman-Gąska 
7) Pani Radna Beata Bala 
8) Pani Barbara Wnęk-Gabor 
9) Pan Radny Łukasz Borkowski 
Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
W tym miejscu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubu Radnych „PiS” z pytaniem,  
czy ktoś z klubu chciałby zgłosić akces do pracy w tej komisji, gdyż wcześniej nie otrzymał 
takiego zgłoszenia.  



 

str. 14 
 

Nie było żadnych zgłoszeń ze strony Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”. 
Przewodniczący Rady podsumował, że członkowie Klubu Radnych „PiS” nie będą 
uczestniczyli w pracach tej komisji.   
 
Pan Radny Leszek Piechota zauważył, że „brak bycia członkiem komisji, nie limituje mojej 
pracy w komisji. Prosi o nie nadinterpretowanie, za każdym razem… To, co Pan się powołał 
na ten wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego, to nie dotyczy takiego przypadku,  
jak nasz. My chcemy uczestniczyć w konkretnej komisji. Gdybyśmy, jako klub, blokowali 
delegowanie kandydata do Komisji Rewizyjnej, można by było wtedy tę interpretację 
Naczelnego Sądu Administracyjnego tak interpretować. Proszę, nie robić nośnego przekazu, 
że my nie chcemy uczestniczyć w pracach komisji. Będziemy uczestniczyć w pracach,  
we  wszystkich, ale nie będziemy z tego tytułu pobierać diet, jako wice lub przewodniczący. 
Będziemy uczestniczyć jako radni, bo mamy takie prawo uczestniczyć”. 
  
Przewodniczący Rady odczytał kolejne nazwiska: 
9. Komisja Transportu: 
1) Pan Radny Krzysztof Kraus 
2) Pan Radny Dawid Kamiński 
3) Pan Radny Borys Pronobis 
4) Pani Radna Barbara Mańdok 
5) Pan Radny Jacek Kalisz 
6) Pani Radna Beata Bala 
7) Pan Radny Adam Szymczyk 
8) Pan Radny Adam Lejman-Gąska 
Wszyscy wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
W tym miejscu, Przewodniczący Rady zwrócił się do Klubu Radnych „PiS” z pytaniem,  
czy ktoś z klubu chciałby zgłosić akces do pracy w tej komisji, gdyż wcześniej nie otrzymał 
takiego zgłoszenia.  
Nie było żadnych zgłoszeń ze strony Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości”.   
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał  
pod głosowanie projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta większością głosów, przy 23 głosach „za, braku sprzeciwu  
i 5 głosach „wstrzymujących się”.  

/Uchwała nr II/8/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru przewodniczących  
i wiceprzewodniczących stałych komisji Rady Miasta Katowice (DS-16/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny nr 
DS-16/24. 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych, odczytał w kolejności Komisji nazwiska Państwa 
Radnych i poprosił po kolei o wyrażenie woli na objęcie funkcji przewodniczącego  
lub wiceprzewodniczących w Komisjach. 
Odczytał nazwiska:   
1. Komisja Organizacyjna: 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140664&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%2011,%20Data%2014.05.2024%2012.12.04.pdf
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1) Pan Radny Łukasz Borkowski – Przewodniczący 
2) Pan Radny Maciej Biskupski – Wiceprzewodniczący 
Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
2. Komisja Budżetu Miasta: 
1) Pan Radny Adam Lejman-Gąska – Przewodniczących 
2) Pan Radny Borys Pronobis – Wiceprzewodniczący  
Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
3. Komisja Edukacji: 
1) Pani Radna Magdalena Wieczorek- Przewodnicząca 
2) Pani Barbara Mańdok - Wiceprzewodnicząca 
3) Pan Radny Andrzej Warmuz - Wiceprzewodniczący 
Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
4. Komisja Kultury: 
1) Pani Radna Ewa Sadkowska – Przewodnicząca 
2) Pan Krzysztof Kraus – Wiceprzewodniczący  
Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
5. Komisja Sportu: 
1) Pan Radny Adam Szymczyk – Przewodniczący 
2) Pan Krzysztof Pieczyński – Wiceprzewodniczący  
Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
6. Komisja Polityki Społecznej: 
1) Pan Radny Adam Skowron - Przewodniczący 
2) Pani Radna Magdalena Skwarek - Wiceprzewodnicząca 
Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
7. Komisja Klimatu i Środowiska: 
1) Pan Radny Patryk Białas – Przewodniczących 
2) Pani Radna Maria Ryś - Wiceprzewodnicząca 
3) Pan Radny Jacek Kalisz - Wiceprzewodniczący   
Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
8. Komisja Rozwoju i Infrastruktury: 
1) Pan Radny Damian Stępień – Przewodniczący 
2) Pani Radna Barbara Wnęk-Gabor - Wiceprzewodnicząca 
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Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
9. Komisja Transportu: 
1) Pan Radny Krzysztof Kraus – Przewodniczący 
2) Pani Beata Bala- Wiceprzewodnicząca 
Wymienieni, wyrazili zgodę na zaproponowane funkcje przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał  
pod głosowanie projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta większością głosów, przy 23 głosach „za, braku sprzeciwu  
i 5 głosach „wstrzymujących się”.  

/Uchwała nr II/9/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Punkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania radnych Rady Miasta 
Katowice do Miejskiej Komisji Wyborczej Dzielnic (DS-12/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-12/24. 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych, odczytał nazwiska Państwa Radnych wraz  
z powierzoną funkcją i poprosił po kolei o wyrażenie woli na pracę w tej Komisji i objęcie 
funkcji. 
Przewodniczący Rady odczytał nazwiska i funkcje: 
1) Pani Radna Barbara Wnęk-Gabor – Przewodnicząca Komisji 
2) Pan Radny Krzysztof Kraus 
3) Pan Radny Borys Pronobis. 
Wymienieni Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji, a Pani Barbara Wnęk – Gabor na 
objęcie funkcji  Przewodniczącej Miejskiej Komisji Wyborczej Dzielnic.  
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski zapytał, czy ktoś z Klubu Radnych „PiS”  
chciałby wskazać kogoś do tej komisji.  
Pani Radna Krystyna Panek zgłosiła Pana Radnego Piotra Pietrasza. Ten wyraził zgodę  
na pracę w tej komisji.    
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał  
pod głosowanie projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 28 głosach „za”. 
                                                    /Uchwała nr II/10/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego 
Rady Miasta Katowice, uprawnionego do podpisywania polecenia wyjazdu służbowego dla 
Przewodniczącego Rady Miasta Katowice (DS-13/24). 
 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-13/24. 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140666&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%2012,%20Data%2014.05.2024%2012.15.01.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140667&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%2013,%20Data%2014.05.2024%2012.17.01.pdf
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Zaproponował, aby polecenie swojego ewentualnego wyjazdu służbowego podpisywał 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Maciej Biskupski. Ten, wyraził na to zgodę. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał  
pod głosowanie projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 28 głosach „za”. 
                                                    /Uchwała nr II/11/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Miejskiej Komisji 
Wyborczej Młodzieżowej Rady Miasta Katowice ( DS-17/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-17/24. 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych, odczytał nazwiska proponowanych Państwa 
Radnych do składu tej Komisji  i poprosił  po kolei o wyrażenie woli na pracę w komisji: 
1) Pan Radny Jacek Kalisz 
2) Pan Radny Krzysztof Pieczyński 
Wymienieni, wyrazili zgodę na pracę w Miejskiej Komisji Wyborczej Młodzieżowej Rady 
Miasta Katowice.  
 
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski zapytał czy Klub Radnych „PiS” chce wskazać 
kogoś do pracy w tej komisji.  
Pan Radny Piotr Pietrasz zgłosił kandydaturę Pana Radnego Leszka Piechoty, który wyraził 
zgodę na prace w komisji.  
  
Prowadzący obrady dodał, że skład tej Komisji uzupełnią pracownicy samorządowi, którzy 
zasiadali w niej w ubiegłej kadencji: 
1) Rafał Dłubak - pracownik Urzędu Miasta Katowice, 
2) Magdalena Floriańska - pracownik Urzędu Miasta Katowice, 
3) Beata Musiał - pracownik Urzędu Miasta Katowice. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta większością głosów, przy 26 głosach „za”, braku sprzeciwu i 1 głosie 
„wstrzymującym się”.  
                                                    /Uchwała nr II/12/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 14a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia  
dla Prezydenta Miasta Katowice (DS-18/24) 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-18/24. 
Projekt stanowi inicjatywę uchwałodawczą Przewodniczącego Rady Miasta. 
Przedłożona  propozycja  wynagrodzenia  miesięcznego, w tym wysokość poszczególnych 
składników tego wynagrodzenia mieszczą się w limitach określonych w przepisach. 
 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140668&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%2014,%20Data%2014.05.2024%2012.17.53.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140669&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%2015,%20Data%2014.05.2024%2012.19.19.pdf
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Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał  
pod głosowanie projekt uchwały.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 28 głosach „za”. 
                                                    /Uchwała nr II/13/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 14b) Rozpatrzenie projektu apelu do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej  
o podpisanie Ustawy o zmianie ustawy o mniejszościach narodowych i etnicznych oraz  
o języku regionalnym, nadającej śląskiemu status języka regionalnego (DS -19/24) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt apelu jako druk sesyjny  
nr DS-19/24. 
Projekt stanowi  inicjatywę uchwałodawczą Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej w Radzie 
Miasta Katowice. 
Prowadzący obrady odczytał projekt Apelu, który zobowiązał się przekazać na ręce Pana 
Prezydenta RP, Pana Andrzeja Dudy. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał  
pod głosowanie projekt Apelu.  
Apel został podjęty większością głosów, przy 23 głosach „za”, braku sprzeciwu i 5 głosach 
„wstrzymujących się”.   

/ Apel- zał./ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 15. Komunikaty i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady przekazał kilka komunikatów: 
1. Poprosił o składanie oświadczeń majątkowych w 2 egzemplarzach w sekretariacie Biura 
Rady Miasta Katowice w terminie 30 dni od dnia ślubowania. 
2. Poinformował, że w najbliższym czasie skontaktują się z Państwem pracownicy Biura Rady 
Miasta Katowice obsługujący komisje stałe, w celu informacji o pierwszych posiedzeniach 
Komisji. 
3. W założeniu, przewiduje, że pierwsze posiedzenia Komisji rozpoczną się już w przyszłym 
tygodniu (aby omówić na nich kwestie związane z absolutorium będą łączone) i rozpoczną 
się o godz. 12:00 w sali nr 4,5 Urzędu Miasta Katowice przy ul. Młyńskiej nr 4. 
20 maja br. Komisja Rewizyjna oraz Komisja Skarg Wniosków i Petycji 
21 maja br. Komisja Edukacji  oraz Komisja Polityki Społecznej 
22 maja Komisja Kultury oraz Komisja Sportu 
23 maja Komisja Rozwoju i Infrastruktury oraz Komisja Transportu 
24 maja Komisja Klimatu i Środowiska 
27 maja Komisja Budżetu Miasta 
28 maja Komisja Organizacyjna. 
4. Planuje, że najbliższa sesja Rady Miasta Katowice odbędzie się w dniu 29 maja 2024 r.  
o godz. 11:00. Przed sesją odbędzie się krótkie szkolenie w zakresie stosowania procedur 
związanych z ochroną danych osobowych i RODO. O szkoleniu zostaniecie Państwo 
powiadomieni. 
5. Sesja absolutoryjna planowana jest na dzień 20 czerwca 2024 r. 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140670&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%2016,%20Data%2014.05.2024%2012.20.09.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=140671&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%202,%20Glosowanie%2017,%20Data%2014.05.2024%2012.23.47.pdf
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6. Na e-maile PP Radych do 20 maja br. zostanie przekazana informacja o przewidywanych 
terminach sesji Rady Miasta Katowice i jej komisji do końca roku. 
7. W czerwcu przewiduje się zorganizowanie szkolenia PP Radnych poświęconego 
sprawowaniu mandatu Radnego. 
8. Na parterze budynku znajdują się pokoje klubowe, z których Radni mogą korzystać. 
9. Prośba o składanie w Biurze Rady Miasta informacji o miejscach i terminach ustalonych 
przez Państwa dyżurów, najlepiej do końca miesiąca. 
10. Prośba o składanie zdjęć w sekretariacie Biura Rady Miasta do legitymacji radnego. 
11. Przewodniczący Klubu „Forum Samorządowe i Marcin Krupa” w piśmie z dnia 10 maja 
2024 r. poinformował o nazwie klubu i jego członkach. 
12. Przewodnicząca Klubu „Koalicji Obywatelskiej” w piśmie z dnia 13 maja 2024 r. 
poinformowała o nazwie klubu i jego członkach. 
13. Informację taką złożył również w dniu 14 maja br. Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo 
i Sprawiedliwość”. 
14. W E-sesji, w informatorze zostało opublikowane pismo w sprawie interpelacji, zapytań  
i wniosków Państwa radnych oraz o możliwości elektronicznego składania interpelacji  
i zapytań. 
15. Przypomniał, że przekazywanie Państwu Radnym materiałów związanych z komisjami  
i sesją Rady są głównie przekazywane na portal E-sesja. Loginy i hasła zostały Państwu 
Radnym przekazane. 
16. Przypomniał, że na parterze budynku w pokoju 11 znajduje się pokój radnego, w którym 
zlokalizowane są skrytki PP radnych, w których również znajdują się materiały przekazywane 
do Państwa. 
17. Niebawem, dla Państwa radnych zostaną założone adresy mailowe w domenie  
Katowice.eu. 
18. Prośba do PP. Radnych o oddawanie kart do głosowania pracownikom Biura Rady 
Miasta. 

Pan Radny Leszek Piechota stwierdził, że wie, iż większość materiałów jest dostępna  
w Internecie, jednak mogą też się takie pojawić, które są w podkomisjach. Ponieważ, nie 
został wybrany do żadnej komisji, a chce aktywnie uczestniczyć w posiedzeniach niektórych  
z nich, to chciałby dostawać materiały informujące o terminach i miejscach tych komisji.  
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że całość dokumentów jest dostępna w E-sesji.  
 
Punkt 16. Zamknięcie sesji.                                                                                                     
                                                                                                                                     
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski zakończył 
obrady II sesji IX kadencji samorządu o godz. 12.30.  
 
Protokołowała:                                                               Prowadzący obrady: 
 
Beata Musiał                                                                       Przewodniczący  
                                                                                         Rady Miasta Katowice  
                                               
                                                                                             Łukasz Borkowski 
 

 


